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Betreft: Schriftelijke vragen - Nieuwe invulling van de herontwikkeling Landbouwbelang en het bijna 
volledig verdwijnen van de culturele component daaruit.  

Geacht college, 

Het Landbouwbelang is een plek die door velen in onze stad gekoesterd wordt. Ten aanzien van de 
(commerciële) herontwikkeling van dit iconische gebouw – wat volgens de SP nog steeds een 
ontzettend slechte beslissing is – heeft de gemeenteraad destijds ingestemd met plannen die een 
duidelijke, stevige culturele invulling als voorwaarde stelden. Dit was niet zomaar een keuze, maar 
een bewuste stap om recht te doen aan de geschiedenis van het Landbouwbelang als culturele 
vrijplaats en om Maastricht een blijvend cultureel anker te bieden in een tijd van steeds verder 
toenemende commercialisering, gentrificatie, homogenisering, en de verdringing van cultuurmakers. 
 
Tot onze grote teleurstelling bereikte ons gisteren het bericht dat deze culturele invulling bijna 
volledig (op mogelijk 1000 m2 na) lijkt te verdwijnen. Het huidige voorstel, waarbij enkel de studies 
European Studies en International Business naar het Landbouwbelang zouden verhuizen, staat onzes 
inziens haaks op de afspraken die destijds gemaakt zijn en waarmee de raad heeft ingestemd. Beide 
studies hebben volgens de SP weinig tot niets te maken met de (deels) culturele functie waarin de 
herontwikkeling van het Landbouwbelang zou moeten voorzien. Dit is wat onze fractie een 
fundamentele wijziging in de invulling van de plannen en kan wat ons betreft niet zonder 
heroverweging door de raad plaatsvinden. 

Een dergelijke koerswijziging doet niet alleen afbreuk aan de oorspronkelijke visie, maar ondermijnt 
ook het vertrouwen in het proces. De oorspronkelijke herontwikkeling werd immers gegund op basis 
van plannen met een sterkere culturele component. Als deze plannen nu worden uitgehold, is dat 
niet alleen een klap voor de cultuur in onze stad, maar ook een oneerlijk voordeel voor de huidige 
ontwikkelaar ten opzichte van andere partijen die wellicht wél een grotere culturele invulling 
hadden kunnen en willen realiseren. 

De SP is van mening dat de herontwikkeling van het Landbouwbelang, onder de huidige gewijzigde 
omstandigheden, opnieuw moet worden gegund. De raad moet de kans krijgen om de plannen 
opnieuw te beoordelen en andere partijen moeten de mogelijkheid krijgen om met een alternatieve 
invulling te komen die wél recht doet aan de eerder geformuleerde intenties. 

https://www.denieuwestermaastricht.nl/1400-studenten-van-zuyd-naar-landbouwbelang/
https://herbestemminglbb.eu/


 
 

 
 
Op basis van bovenstaande constateringen, heeft de SP de volgende vragen voor het college: 

1. Is het college met ons van mening dat de huidige plannen voor het Landbouwbelang, waarin 
opleidingen als European Studies en International Business worden gehuisvest, niet langer 
daadwerkelijk voldoen aan de oorspronkelijke ideeën over een stevige culturele invulling? Zo 
nee, waarom niet? Zo ja, wat moeten volgens het college daar dan de gevolgen van zijn? 

 

 

2. Erkent het college dat het huidige plan een fundamentele wijziging is van de uitgangspunten 
waarmee de raad destijds heeft ingestemd? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke gevolgen 
moet een en ander dan volgens uw college hebben? 
 

3. Mag de gemeenteraad de volgende documenten ontvangen van het college? 

1. Ambitiedocument Landbouwbelang Maastricht; 
2. Concept Programma van Uitganspunten (PvU) Landbouwbelang; 
3. Stedenbouwkundige Randvoorwaarden Landbouwbelang. 

 
4. Is het college bereid de herontwikkeling opnieuw naar de raad te brengen, zodat de 

democratische legitimiteit van de plannen wordt gewaarborgd? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
wanneer mogen wij de discussie en een raadsvoorstel ten aanzien daarvan tegemoetzien? 
 

5. Hoe rechtvaardigt het college dat de oorspronkelijke aanbesteding is gegund op basis van 
plannen met een (sterke) culturele component gericht op de podiumkunsten, terwijl die 
component nu bijna volledig lijkt te verdwijnen? 
 

6. Is het college bereid een nieuwe aanbestedingsprocedure te starten, zodat andere partijen 
opnieuw een kans krijgen om met plannen te komen die wél aan de voorwaarden voldoen? 
Zo ja, per wanneer kunnen wij die procedure tegemoetzien? Zo nee, waarom niet? 
 

7. Is het college bereid in samenspraak met de raad, de bewoners en gebruikers van het 
Landbouwbelang, en de culturele sector een nieuw, bindend kader op te stellen voor de 
toekomstige invulling van het Landbouwbelang? Zo ja, per wanneer mogen wij dat proces 
tegemoetzien? Zo nee, waarom niet? 
 

8. Hoe gaat het college garanderen dat cultuurmakers in Maastricht in de toekomst wél een 
structurele plek krijgen, met het oog op de voortdurende verhuizingen van culturele, sociale 
en maatschappelijke initiatieven als de Foodbank, Stadsnomade, en de Art Space, hetgeen 
tot grote onrust en discontinuïteit leidt? 

Hoogachtend, 
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